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Abychom udûlali pofiádek ve svûtû, musíme nej-
dfiíve udûlat pofiádek v národû; abychom udûla-
li pofiádek v národû, musíme nejdfiíve udûlat
pofiádek v rodinû; abychom udûlali pofiádek
v rodinû, musíme nejdfiíve udûlat pofiádek ve
svém osobním Ïivotû; abychom udûlali pofiádek
ve svém osobním Ïivotû, musíme udûlat pofiádek
ve svém srdci.

Konfucius
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Vážení spoluobčané,
uplynula již řada dnů v novém roce 2012. Přesto si dovolím ještě krátké ohlédnu-

tí za posledními měsíci minulého roku.
Že slivovice je nápoj lidu, a v našem kraji tohle úsloví platí nepochybně, potvrdila

velká účast občanů na sázení trnkových alejí k Dřevohostickému lesu. Za slunného
počasí šla práce velmi rychle od ruky, a tak za několik let již budou mít možnost zájem-
ci ochutnávat plody z mladých stromků.

Příjemné překvapení pro své příznivce připravil mužský pěvecký sbor „Fčelka“ akcí
„Večer u samovaru“. Krásná, pohodová atmosféra byla ještě umocněna hosteskami
v tradičních ruských krojích za doprovodu ozbrojených kozáků.

K měsíci prosinci neodmyslitelně patří mikulášská nadílka na Náměstí s vystou-
pením dětí z mateřské a základní školy, Sokola a chlapců z Domova Adam. Vánoč-
ní koncert letos obohatilo vystoupení dětského folklórního souboru „Malá Rusava“
z Bystřice pod Hostýnem a poetické pásmo dětí z naší základní školy. K programu
patřilo též ocenění občanů i zástupců firem, které se výrazně zasluhují o zviditel-
nění Dřevohostic jak v naší republice, tak v zahraničí. Závěr roku patří tradičně sil-
vestrovské vycházce k obecní chatě do lesa a rozloučení se starým rokem ohňo-
strojem na Náměstí.

Pro nás v Dřevohosticích to byl určitě rok mimořádných investic, velmi náročný,
naplněný usilovnou prací. Za velmi cenné považuji to, že i při těžké finanční situaci,
která tuto dobu provází, mají naši občané zájem o dění v městečku. Zúčastnili se
mnoha akcí, jarního úklidu, výsadby stromů, podpořili různé společenské akce, nejen
svou účastí, ale především osobní pomocí. Mnohé zájmové spolky jsou velmi aktiv-
ní a činné. Máme mezi sebou skvělé „profesionální“ hasiče, kteří mimo své povin-
nosti neváhají pomoci i při pořádání kulturních akcí. Jsou mezi námi aktivní sportov-
ci, fotbalisté, házenkáři, tenisté a další. Prostor je věnován zájmové činnosti nejmladší
generace, nezapomínáme také i na starší generaci našich spoluobčanů. Troufám si
říci, že kdo hledá sportovní, kulturní nebo společenské vyžití, najde dle svého gusta
v našem městečku dostatek příležitostí.

Události a dění v nastávajícím roce 2012 očekávají někteří občané s nadějí, jiní
jsou však plni obav a pochybností. K magickému číslu 2012, jež údajně souvisí s kon-
cem mayského kalendáře, se váže celá řada předpovědí. Je však zbytečné upínat se
na ně a zapomenout kvůli tomu žít svůj vlastní život, uskutečnit to, kvůli čemu žije-
me. Každodenně jsme bombardováni informačními médii o další vlně krize, která
zasáhne Evropskou unii a tím ovlivní i naše hospodářství. Nemám v úmyslu rozebí-
rat tuto „celosvětovou morální a finanční krizi“. Je však zcela jisté, že výrazně ovliv-
ní tvorbu rozpočtu našeho městečka na příští roky. Informace ministra financí, že roz-
počet ČR může být vzhledem k okolnostem měněn v průběhu roku, nás nabádá
k opatrnosti při tvorbě a náplni jednotlivých kapitol rozpočtu. V první řadě musíme
dostát svým závazkům a vytvořit si rezervu pro předfinancování a dofinancování již
rozběhnutých projektů. Činnost našeho městečka se rozhodně nezastaví.

Vážení spoluobčané,
chtěl bych vám tímto srdečně poděkovat za celoroční práci, za mimořádnou ocho-

tu a spolupráci, o kterou se vedení městyse po celý rok při své činnosti opíralo. Věřím,
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že jestliže jsme si v uplynulých měsících uvykli na jisté ztížené podmínky, dokážeme
další výzvy zdolat snáze tak, aby nám zbylo více času a energie na všechno, co do
našich životů vnáší radost a potěšení.

Stanislav Sk˘pala

Sloupek místostarosty
Tak jsme už asi všichni získali zpět rovnováhu ztracenou v období vánočních svát-

ků a všichni už zase pokorně chodíme do práce, abychom mohli utrácet vydělané
peníze za dražší jídlo, za dražší energie a hlavně abychom mohli odvádět daně do
státní kasičky. Finanční svět se znovu hroutí, vydělané peníze nám letí do komína, ale
iluze, že to není tak špatné, je stále udržována. Reformy probíhající už dvacet let letos
opět zintenzivní a finanční situace obcí bude opět napjatá. Jak jinak. Ekonomický
výhled na celý rok 2012 není optimistický, ale právě protože nikdo neví, co nás čeká
příští a přespříští rok, je nutná opatrnost a určitá předvídavost. Obce totiž neohrožu-
je nejvíce finanční krize, změny zákonů nebo nevhodné zásahy vlády, největším rizi-
kem jsou vlastní špatná rozhodnutí. A proto ani my nemůžeme přepálit své možnos-
ti a nemůžeme dál investovat, třeba do nové výstavby. Navíc máme také dost
obecního majetku, který se těžko udržuje a který našim občanům neposkytuje odpo-
vídající služby. Optimální by bylo s minimem majetku provádět maximum služeb. Hlav-
ně však nesmíme podléhat přáním či doporučením spoluobčanů, kteří v dobré víře
tlačí na nutnost postavit, zkrášlit, či vybudovat něco, na co peníze zatím na radnici
nejsou. Proto bude letos zastupitelstvu předložen podstatně střídmější stavebně
investiční plán, než tomu bylo loni. Mezi větší stavební akce, které bychom rádi rea-
lizovali, by měla patřit oprava a rozšíření chodníku pro cyklisty i pěší na ul. Bystřická,
naproti hostince „Na sklepě“, od bývalého Kvasnicového až po dům pana Možíše,
ve směru na mateřskou školu. Troufáme si provést většinu těchto prací vlastní sta-
vební skupinou, možná, že asistence nebo dohled zkušené party dlaždičů bude
potřebný. 

O dalších dvou akcích se více méně mluví, i když projekčně jsou z naší strany před-
chystány. Zahájení první stavby je však odvislé od dohody s firmou ČEZ, protože ta
bude investorem rekonstrukce sítě NN na Náměstí. Od Kroulíkového až po trafosta-
nici u obloukového mostu by mělo být zrušeno nadzemní elektro vedení a nahraze-
no zemním kabelovým vedením. Souběžně s těmito pracemi by měla probíhat i rekon-
strukce veřejného osvětlení v této trase, ovšem tady již bude investorem obec, a když
jsme viděli rozsah zamýšlených prací a výši rozpočtových nákladů akce, tak nám
spadla brada. Kéž by nám také někdo pomohl jako těm pracovitým lidem v Řecku!
Dále tedy budeme jednat zda tuto akci vůbec provést a jak minimalizovat spoluúčast
obce.

Zahájení další stavby bude zase podmiňováno souhlasným rozhodnutím zastupi-
telstva šesti obcí mikroregionu Moštěnka, které se před dvěma lety dohodly, že vybu-
dují varovnou a záchrannou signální síť v místech ohrožení před povodní. U nás v Dře-
vohosticích by v rámci tohoto projektu byla instalována hlídací čidla na hladinu říčky
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Bystřičky, ale hlavním přínosem by mělo být vybudování sítě bezdrátového rozhlasu
po celé obci. Tato akce by měla být dotována prostřednictvím mikroregionu ze stát-
ního rozpočtu, ovšem určité finanční zatížení, možná finanční překlenutí, ponese kaž-
dá jednotlivá obec. Takže již teď musíme v rozpočtu tvořit rezervy pro případný start. 

Loňský rok byl ve všech směrech rokem základní školy. Letos chceme provádět
práce menšího rozsahu, které však uspokojí potřeby většiny občanů. Hned na pokra-
ji roku bychom rádi otevřeli v místě zvaném „Kuřín“ prostor pro skládku pevné sutě.
Ušetříme náklady všem, kteří opravují své domky a museli by jinak vozit vybouraný
pevný materiál na skládku do Hradčan a za uložení platit nekřesťanský peníz. Sklád-
ka bude částečně zpevněna a ohrazena, zpřístupněna po upravené cestě, ale hlav-
ně, bude jí naočkován provozní režim a ona nebude tak zneužívána, jak tomu bylo za
sokolovnou. A určitě budeme vysazovat stromy. Hodně dlužni jsme místním komu-
nikacím, které volají po vyspravení. Nechali jsme zkontrolovat střechy na obecních
objektech a zjistili, že většina těchto krytin je na hranici životnosti. Někde bude muset
stačit nátěr, ale jinde se musí krytina vyměnit. Drobná stavební úprava čeká hasič-
skou zbrojnici a možná také smuteční síň.

Perličkou by mohlo být vytvoření pamětní síně Lva kardinála Skrbenského. Chtě-
li bychom přiblížit život a dílo této osobnosti, která je výrazně spojena s Dřevohosti-
cemi a zároveň zvýšit atraktivitu zámku. Ve výčtu potřebných prací bych mohl pokra-
čovat ještě dlouho, tak dlouho, že bychom měli už jen od čtení těchto řádků mozoly
v dlaních. A já vám chci ještě popřát. Život směřující ke spokojenosti, radost, štěstí,
elán a zdraví až do příštího Silvestra.

Petr Dostál
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Na základě uvedených přehledů lze
konstatovat, že zvolení členové zastupi-
telstva i rady svým přístupem dokazují, že
mají enormní zájem podílet se na rozvoji
našeho městečka. Za jejich práci, pod-
něty, návrhy i přístup k řešení jednotlivých
problémů jim právem patří poděkování
vedení městyse i všech jeho občanů.

Krátké ohlédnutí za roční činností
Zastupitelstva a Rady městyse

Dřevohostice
Zastupitelstvo i Rada městyse Dřevohostice mají za sebou již jeden rok ve čtyřle-

tém volebním období 2010–2014.
S odstupem času můžeme konstatovat, že obměnou členů zastupitelstva měs-

tyse jednání probíhají konstruktivně a korektně. Přes pracovní vytížení některých čle-
nů zastupitelstva je účast členů velmi dobrá a zastupitelstvo bylo usnášeníschopné
na všech svolaných zasedáních. Za sledované období se zastupitelé sešli 9 krát. Uve-
dením Venkovského informačního centra do provozu se veřejná zasedání zastupitel-
stva konají v konferenční místnosti na zámku. Zde použitím videotechniky jsou obča-
né blíže seznamování s projednávanými body programu.

Účast jednotlivých členů zastupitelstva na jednáních:

Jméno Účast Jméno Účast
Dopita Jaroslav 8 MUDr. Roubalíková Michaela 9

Dostál Petr 8 Seidl František 9

Doušek Tomáš 7 Seidl Karel 8

Jančík Jaroslav 9 Sigmund Aleš 8

Josiek Martin 8 Skýpala Stanislav 9

Kasperlik Jiří 9 MUDr. Sohlich Eduard, MBA 4

Kociánová Danuše 7 Zbíral Jiří 7

MUDr. Kubín Zdeněk 8

Rada městyse je pětičlenná a za sledované období se uskutečnilo 29 schůzí, kte-
ré se konají zpravidla dvakrát za měsíc.

Účast jednotlivých členů rady na schůzích:

Jméno Účast 
Dostál Petr 27

Kociánová Danuše 28

MUDr. Kubín Zdeněk 27

MUDr. Roubalíková Michaela 29

Skýpala Stanislav 29

Zastupitelé věnovali své odměny.
Na ustavujícím zasedání Zastupitelstva městyse Dřevohostice se neuvolnění zastu-

pitelé zřekli svých odměn za funkci člena zastupitelstva, které jim mohou být v sou-
ladu s § 72 zákona 128/2000 Sb, (zákon o obcích) poskytnuty. Celková takto ušet-
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řená částka nevyplacených odměn činí 133 404 Kč/rok. V souladu se schváleným
materiálem „Zásady pro poskytování příspěvků na podporu spolkového života a vol-
nočasových aktivit z rozpočtu městyse Dřevohostice“ byly v roce 2011 tyto finanční
prostředky na základě předložených projektů poskytnuty žadatelům:

Název organizace Kč
Centrum pro volný čas Dřeváček o.s. 21 000

T.J. Sokol Dřevohostice, tenisový oddíl 3 527

Základní škola Dřevohostice, příspěvková organizace – školní družina 50 000

Mateřská škola Dřevohostice, příspěvková organizace 30 000

Endurocross Dřevohostice o.s. 5 000

Taneční soubor Tadomi Dřevohostice o.s. 10 500

Sbor dobrovolných hasičů Dřevohostice 8 500

Vyplaceno celkem 128 527

V zápise Kontrolního výboru z provedené kontroly na využití finančních prostřed-
ků dle schválených „Zásad“ je uvedeno, že finanční prostředky byly použity hospo-
dárně a pro účel uvedený v jednotlivých žádostech.

Stanislav Sk˘pala
starosta

Usnesení z 9. zasedání Zastupitelstva městyse
Dřevohostice,

konaného dne 14. 12. 2011 od 17:00 hodin v zasedacím sále zámku
Zastupitelstvo městyse projednalo:
Program 9. zasedání ZM Dřevohostice

1. Určení ověřovatelů zápisu
2. Volba členů návrhové komise
3. Schválení programu
4. Zpráva kontrolního a finančního výboru
5. Projednání rozpočtového opatření č. 4/2011
6. Projednání rozpočtového opatření č. 5/2011
7. Rozpočtové provizorium pro začátek roku 2012 do schválení rozpočtu na rok

2012
8. Přenesení pravomoci na Radu městyse Dřevohostice ke schválení rozpočto-

vého opatření č. 6/2011
9. Záměr na odprodej pozemku p.č. 81/5 o výměře 85 m2 v k. ú. Dřevohostice

10. Návrh obecně závazné vyhlášky č. 4/2011 – o místním poplatku za provoz systé-
mu shromažďování, sběru, přepravy, využívání a odstraňování TKO

11. Návrh obecně závazné vyhlášky č. 3/2011 o místním poplatku za provozovaný
výherní hrací přístroj nebo jiné herní zařízení povolené Ministerstvem financí ČR

12. Projednání návrhu na ocenění občanů v roce 2011



6 Dfievohostick˘ zpravodaj 4/2011

13. Zrušení pohledávky u obce Domaželice – neinvestiční náklady na žáka ZŠ Dře-
vohostice za I. pololetí 2011, ve výši 50237 Kč

14. Zrušení pohledávky u obce Domaželice – neinvestiční náklady na žáka ZŠ Dře-
vohostice za II. pololetí 2010, ve výši 51414 Kč

15. Revokace usnesení č. 19 ze 7. zasedání Zastupitelstva městyse Dřevohostice
konaného dne 22. 9. 2011

16. a) revokace usnesení č. 8 ze 7. zasedání ZM Dřevohostice ze dne 22. 9. 2011
b) záměr na odprodej části pozemku v k. ú. Dřevohostice p. č. 1139/4 o výmě-

ře 676 m2.
17. Smlouva o zřízení věcného břemene
18. Diskuze

Závěr

Zastupitelstvo městyse schvaluje:
– ověřovatele zápisu z 9. zasedání: Jiří Kasperlik, Danuše Kociánová
– návrhovou komisi ve složení: předseda Jaroslav Jančík

členové František Seidl, MUDr. Zdeněk Kubín
– rozšíření programu o materiály 16 a), 16 b), 17
– program 9. zasedání ZM Dřevohostice v předneseném znění včetně rozšíření

Materiál č. 6: ZM schvaluje rozpočtové opatření 5/2011 městyse Dřevohostice 
Materiál č. 7: ZM schvaluje rozpočtové provizorium pro začátek roku 2012 ve

výši 1/12 rozpočtu roku 2011 na každý jednotlivý měsíc, v trvání do
schválení rozpočtu na rok 2012

Materiál č. 8: ZM schvaluje přenesení pravomoci na Radu městyse Dřevohosti-
ce ke schválení
rozpočtového opatření č. 6/2011 městyse Dřevohostice

Materiál č. 9: ZM schvaluje záměr na odprodej pozemku p.č. 81/5 o výměře
85 m2 v k.ú. Dřevohostice

Materiál č.10: ZM vydává obecně závaznou vyhlášku č. 4/2011 o místním poplat-
ku za provoz systému shromažďování, sběru, přepravy, využívání
a odstraňování TKO 

Materiál č. 11: ZM vydává obecně závaznou vyhlášku č. 3/2011 o místním poplat-
ku za provozovaný výherní hrací přístroj nebo jiné herní zařízení
povolené Ministerstvem financí ČR

Materiál č. 12: ZM uděluje Plaketu městyse Dřevohostice Ing. Miroslavu Zapleta-
lovi a Pamětní list Ing. Aleně Lapáčkové a manželům Zdeňce
a Zdeňkovi Grňovým

Materiál č. 13: ZM schvaluje zrušení pohledávky u obce Domaželice – neinves-
tiční náklady na žáka ZŠ Dřevohostice za I. pololetí 2011, ve výši
50237 Kč

Materiál č. 14: ZM schvaluje zrušení pohledávky u obce Domaželice – neinves-
tiční náklady na žáka ZŠ Dřevohostice za II. pololetí 2010, ve výši
51414 Kč

Materiál č. 15: a) ZM revokuje usnesení č. 19 ze 7. zasedání Zastupitelstva měs-
tyse Dřevohostice dne 22. 9. 2011
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b) schvaluje uzavřít smlouvu od 1. 12. 2011 s Ladislavem Sig-
mundem na pronájem plochy veřejného prostranství na části par-
cely č. 281/1 v k. ú. Dřevohostice pro komerční i odpočinkové
plochy Bistra „Stáneček“

Materiál č. 16: a) ZM revokuje usnesení č. 8 ze 7. zasedání Zastupitelstva městy-
se Dřevohostice dne 22. 9. 2011

b) ZM schvaluje záměr na odprodej části pozemku p.č. 1139/4
o výměře 676 m2 v k.ú. Dřevohostice

Materiál č. 17: ZM neschvaluje předložený návrh smlouvy o zřízení věcného bře-
mene na pozemcích p. č. 575, 576, 579, 280 v k. ú. Domaželice ve
prospěch firmy CORUS TRADE s .r. o. se sídlem v Otrokovicích
a pověřuje Radu městyse Dřevohostice jednat o navýšení finanční
částky za zřízení věcného břemene.

Usnesení bylo přečteno a odsouhlasena obsahová shodnost s průběhem jednání. 

V Dřevohosticích, dne 14. 12. 2011 v 18.47 hod.

Petr Dostál Stanislav Sk˘pala
místostarosta mûstyse starosta mûstyse

Narodil se Kristus Pán, veselme se
„Dáme větší prostor děckám!“ rozhodli se vloni organizátoři. Minulé vánoční kon-

certy pro adventní náladu Dřevohostických totiž připravovali téměř celé dospělí uměl-
ci. Pódium v sokolovně tedy ovládli dětští tanečníci, zpěváci a muzikanti z bystřic-
kého folklórního souboru Malá Rusava, aby navařili trnky, zahráli na cimbál i housle
a zatancovali rozverné tanečky třeba s vařečkami. Tyhle děti určitě lidový umělecký



poklad zděděný po předcích
ponesou s hrdostí a ctí. „Kroje
máme už mnoho let. Třeba
modrotisk použitý na fěrtochy
se praním bělí, proto na ně
musíme být moc opatrní. Nový
stojí majlant,“ povzdechla si
v zákulisí paní vedoucí, ale hned
běžela řadit děti pro další
vystoupení. Paní Magda Mülle-
rová spolu s panem Jiřím Hrd-
ličkou a vrchním muzikantem
panem Radkem Cáhlíkem
vedou národopisný soubor
Malá Rusava k udržování tradic
sousedního valašského regionu
již řadu let a nadšení dospělých umělců se zjevně přeneslo na děti. „Tancování mě baví,“
přiznal nejmenší tanečník, „mama říká, že se aspoň vyblbnu.“

Jak se stalo v našem městečku milou tradicí, i závěr loňského roku patřil těm, kteří
se o jeho dobré jméno zasloužili. Představitelé Dřevohostic letos ocenili paní Ing. Alenu
Lapáčkovou za dlouholetou divadelnickou a okrašlovací činnost, manžele Grňovy za
nepřekonatelné koláčky, jimiž naše městečko proslulo široko daleko, a pana Ing. Miro-
slava Zapletala, jehož věhlas v automobilovém sportu dosáhl i jiných kontinentů.

8 Dfievohostick˘ zpravodaj 4/2011

Ocenûní obãané – zleva: Zdenûk GrÀa, ZdeÀka GrÀová, Ing. Alena Lapáãková a Ing. Miro-
slav Zapletal
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Jelikož další program koncertu přináší
tradičně směsici vánočních písní a koled,
svěřili jej organizátoři populární Fčelce
a mužní pěvci se rozhodli, že i letos pozvou
školní mládež, aby jejich syté basy a baryto-
ny doplnila.

„Chtělo by to něco jiného,“ dumali jsme ve
škole nad programem pro vánoční koncert. Co
takhle muzikál! Smělý plán se kupodivu
zamlouval i drobné školní mládeži, a tak jsme
hned po Mikuláši začali s nácvikem scénky
o narození Ježíška a příchodu pastýřů i mudr-
ců, kterou doplňovaly příhodné koledy. Na Bro-
adwayi bychom asi díru do světa neudělali, ale
nadšení nám tedy rozhodně nechybělo. Rozjí-
vený pěvecký sbor jsme se rozhodli změnit
v éterické andělské kúry a další děti se chopily
ztvárnění betlémského zázraku. Nemyslete
ovšem, že takové rozverné děcko změní nasa-
zením svatozáře a křídel svou přirozenost. Tré-
nink proto doprovázely nejrůznější lapálie: „Kde
máme anděla s hvězdou?“ „On nemůže, dělá
si tahák do příroďáku!“ „A vy se neperte, pas-
tuškové!“ „Ona si začala, hodila mi kadidlo za
krk.“ „Kde mám křídla? „Já nemám korunu!“
„Mně se ztratily jesličky…!“ Drobná betlémská
havěť dělala všechno možné, aby do posled-
ního okamžiku zdařile cuchala nervy obou
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autorů, scénáristů a režisérů v jednom. Ale jen vyhupsli andělé na rozzářené jeviště,
bylo rázem všechno nadpozemské. Slova šla sama od sebe, andílkové se místo koň-
ského dupotu vznášeli jako sněhové vločky a hurónský řehot nahradily stříbrné zvo-
nečky dětských hlásků.

Závěr patří mistrům. Mocné, bohaté hlasy pánského pěveckého spolku Fčelka
doprovázeného kytarou famózního sbormistra pana Jardy Dopity vytvořily tu pravou
a neopakovatelnou atmosféru, jakou má jen čas na samém prahu Vánoc.

Pokoj všem lidem dobré vůle.
Va‰e sbormistrová Nata‰a Kuãerová

Mikuláš opět zavítal
na dřevohostické náměstí

Jak již bývá zvykem, dlouhou chvíli při čekání na Mikuláše si děti i dospělí krátili pozo-
rováním hudebního vystoupení dětí z mateřské školy, tanečních vystoupení mažoretek
a samozřejmě hudebně divadelně tanečního vystoupení klientů Domova Adam. Mode-
rování celé akce se ujala ředitelka základní školy paní Nataša Kučerová, která se kaž-
dou volnou chvíli mezi vystoupeními pokoušela dovolat Mikulášovi, jestli už má na dře-
vohostické děti čas a kdy už přijede. Nevím, jak je to možné, ale přesně po posledním
vystoupení se dovolala a zjistila, že Mikuláš je již na cestě.

Po chvíli čekání se na horním konci náměstí ozval nepravidelný dusot kopyt. To dva
páry čertů táhly kočár s Mikulášem a jeho andělským doprovodem. Čerti nezaváhali ani
na chvíli a ihned ovládli celé pódium. Naštěstí se je Mikulášovi podařilo umírnit, tak nám
z něj neudělali kůlničku na dříví. Mikuláš promluvil k dětem i k zlobivým dospělým. Po
krátkém proslovu kouzlem rozsvítil vánoční stromek a na chvíli oživil postavu trumpe-
tisty v betlémě. Poté již nastoupily na pódium děti, které si za básničku či říkanku vyslou-
žily od andělů sladkou odměnu.
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S čerty jsem si do pozdního večera povídal při mariáši o počtu dětí odnesených do
pekla a musím říct, že jsem byl mile překvapen. Žádné z dětí letos neodnesli. Ale pozor,
včera není dnes a kočka není pes, tak neusněme na vavřínech.

Petr Men‰ík
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Vánoční výstava
Předvánoční prodejní výstava se stala na našem zámku již tradicí. Těm necelým třem

dnům, kdy byly výstavní prostory otevřeny našim občanům i zájemcům ze širokého oko-
lí, předcházel minimálně týden velkých příprav. Zaměstnanci městyse pod vedením kas-
telána pana Kasperlika dovezli z našeho lesa čerstvě uřezané smrčky a chvojí a rozmís-
tili je po zámku podle pokynů Ing. Aleny Lapáčkové, která si stejně jako v předchozích
letech vzala za své výtvarnou stránku přípravy výstavy. Z klubu seniorů jí pomáhala paní
Jana Skříčková. Vůně jehličí, vkusné a nápadité vánoční dekorace podél celého vstupu
do výstavních prostor vytvářely příjemnou atmosféru. Sama výstava však byla pouze
součástí vánočních kulturních akcí, které připravilo a zorganizovalo vedení městyse.

Příprava si vyžádala hodně úsilí, ale nakonec se všechno stihlo v termínu, a tak už ve
čtvrtek 17. prosince se v upravených prostorách konal koncert našich mladých umělců
pod vedením slečny Mirky Kynstlerové. Naplněný sál sledoval mladé umělce a oceňo-
val je nadšeným potleskem. Jen ten, kdo to prožil sám, nebo se svými dětmi, ví, kolik
úsilí a snahy se skrývá za každým dobře znějícím tónem.

Vlastní prodejní výstava byla zahájena v pátek 18. prosince v podvečer vystoupením
našich dětí. Program zahájily nejdříve ti nejmenší caparti z mateřské školky a na ně nava-
zovalo vystoupení žáků základní školy. Sál byl tentokrát naplněn především rodiči a pří-
buznými dětí, kteří s hrdostí a pýchou sledovali, co se děti naučily a jak to umějí před-
vést i před velkým publikem.

Po krásné vernisáži si už mohli všichni návštěvníci projít vánoční výstavu v prosto-
rách nádherné obřadní síně a navazujících rekonstruovaných místnostech. Vystavova-
telé připravili široký sortiment zboží a výrobků, které mohly být vhodným vánočním dár-
kem. Paní Pospíšilová a paní Lacná z Bystřice tu nabízely knihy, nejrůznější čaje
a přípravky pro zlepšení zdraví. Zajímavá byla i kolekce krásných minerálů a siderických
kyvadel. Paní Kučerková vystavovala drobné dárkové zboží, které svým uspořádáním
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uchvátilo oči hned na první
pohled. Krásná byla i výstava
obrazů pánů Milise a Marnoty
z Bystřice pod Hostýnem.

Velkou skupinu vystavovate-
lů tvořili ti, kteří nabízené výrob-
ky vytvořili vlastníma rukama –
paní Kovaříková předvedla své
úžasné pergamano, paní Běla-
řová nabízela keramiku, paní
Luljaková keramiku a krásné
perníčky, paní Jedonová per-
fektně vypracovanou paličko-
vanou krajku. Paní Nucová
nabízela své výrobky z pedigu
a kosmetické taštičky paní Sin-

cini. Snad každou ženu zaujala nádherná bižuterie paní Kasperlikové a výrobky mami-
nek z Dřeváčku. Stejně jako loni vystavovali své práce i chlapci z Domova Adam a také
děti z MŠ a ZŠ. Svoje výrobky představili a nabídli i členové Klubu seniorů Dřevohostic-
ka a Ing. Lapáčková. Jejich výrobky se návštěvníkům výstavy velice líbily.

Nelze opomenout, že návštěvníci se mohli nejen pokochat nabízenými předměty
a samozřejmě i odlehčit svým peněženkám, ale bylo pro ně připraveno občerstvení v nově
upravených prostorách zámku, kde si mohli odpočinout, dát si kávu, čaj, zahřát se sva-
řeným vínem a k tomu ochutnat koláčky nebo svěží jednohubky od paní Skříčkové.

Vánoční výstava se již zařadila mezi úspěšné akce našeho městyse. Nic na tom nemě-
ní fakt, že byl o ni zájem menší než v loňském roce. Je to škoda, protože její příprava dá
hodně práce a jak pro organizátory, tak pro vystavovatele je největší odměnou zájem
o naši práci, úsměv a pochvala od našich spoluobčanů.

Za Klub seniorÛ Dfievohosticka
manÏelé Foukalovi
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Na Štědrý den hasiči rozdávali
Betlémské světlo

Letošní motto: „Lid, který chodí
v temnotách, uvidí velké světlo…“

Pro Betlémské světlo se do Vídně
vydali brněnští skauti v sobotu 10. 12.
2011 a přivezli jej na brněnské hlavní nád-
raží. Od soboty 17. 12. 2011 bylo za spo-
lupráce dalších skautů rozváženo vlaky
po celé naší vlasti. K nám dorazilo, jako
každoročně, na Štědrý den odpoledne
a rozdávalo se na Náměstí u našeho bet-
léma.

Hasiči nabídli příchozím občerstvení
a k navození vánoční atmosféry přispěla
i malá kapela žáků ZUŠ z Chropyně. Pro
plamínek betlémského světla si přišlo
jako každý rok hodně zájemců a někteří
přinesli i něco dobrého pro koníčky z JK
Gracie.

RR
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Tříkrálová sbírka
Stalo se již tradicí, že 6. ledna na svátek Tří králů procházejí ulicemi Dřevohostic sku-

pinky koledníků a žádají o finanční příspěvek pro lidi v nouzi u nás i v zahraničí. Sbírku
vyhlašuje Charita České republiky.

O tom, že lidí dobré vůle je v Dřevohosticích mnoho, svědčí celkový výnos letošní sbír-
ky, kdy se za odpoledne vybralo 22.180 Kč. Všem, kteří přispěli, ještě jednou děkujeme.

Velké poděkování si zaslouží i letošní koledníci: Pavlína Albertová, Adéla Janáková,
Ivana Školoudová, Jiří Dočkal, Samuel Kojecký, Vít Michálek, Andrej Buršík, František
Malhocký, Petr Hanzlík a jejich doprovod paní Alena Cedidlová, paní Marie Pechová
a paní Ludmila Večeřová.
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Francouzská, ruská a rakouská armáda
obsadila 

dřevohostický zámek
Skupina kamarádů se zájmem o historii, sdružená v nově vzniklém Klubu vojen-

ské historie francouzského císařství, uspořádala 29.–30. 10. 2011 pietní akt spojený
s odhalením pomníčku, který připomíná zemřelé rakouské a ruské vojáky z období
po bitvě u Slavkova v roce 1805. Myšlenkou na odhalení pomníku na dřevohostic-
kém zámku, kde byl v té době zřízen vojenský špitál pro spojenecké vojáky, se již
nějakou dobu zabýval Robert Tuček. S pomocí sponzorů a kamarádů se podařilo celý
tento záměr v roce 2011 realizovat. Všem těmto sponzorům (žulovou desku poskyt-
la paní Tomečková z Hradčan, kámen věnoval Kamenolom Podhůra, realizaci zabez-
pečil městys Dřevohostice) patří náš dík. Bez jejich pomoci bychom tuto akci mohli
uskutečnit jen velmi obtížně.

Samotný pietní akt jsme spojili s dušičkovým pochodem z Dřevohostic do Bystři-
ce pod Hostýnem. Poprvé se dušičkový pochod uskutečnil před dvěma roky. Loň-
skou akci jsme se rozhodli naplánovat na dva dny. V sobotu 29. 10. jsme kromě odha-
lení pomníku předvedli i ukázku dobového vojenského špitálu, který byl umístěn
v prostorách místního zámku. Ve špitálu byla předvedena ukázka amputace a násled-
né ošetření zranění. Tomu předcházel vojenský střet předsunutých hlídek o vojenský
tábor. Návštěvníci mohli také navštívit výstavu fotografií, zbraní, filmů a dalších věcí
z činností jednotlivých klubů vojenské historie.

S Dřevohosticemi jsme se rozloučili slavnostním nedělním nástupem v 10 hodin.
Cílem dušičkového pochodu z Dřevohostic byl pomník v Bystřici pod Hostýnem, kte-
rý také vzpomíná na padlé vojáky napoleonského období. Zastávku v Lipové jsme
využili k ukázce jednotlivých vojenských jednotek, zbraní a výcviku.
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Věříme, že všichni návštěvníci tohoto víkendu na zámku v Dřevohosticích byli stej-
ně spokojeni jako účastníci v dobových uniformách. Bylo jich na padesát reprezen-
tujících armády Rakouska, Ruska a Francie a přijeli k nám z celé republiky. Strávili
jsme tu společně velmi příjemné chvíle a věříme, že se tady všichni společně ještě
někdy v budoucnosti setkáme.

Za Klub vojenské historie francouzského císafiství
Radmil Tomãík



Dfievohostick˘ zpravodaj 4/2011 19



20 Dfievohostick˘ zpravodaj 4/2011

Trnečky městyse
Nejen kácením živ je člověk, a proto se náš městys pustil do obnovy starých a někdy

již neexistujících ovocných alejí v našem katastru. Záhoří je od pradávna typické právě
trnkovými alejemi lemujícími naše cesty. Tato stromořadí, která dotváří malebnost kraji-
ny, v níž žijeme, postupně mizí a doufejme, že ne nenávratně. Od silničářů v tomto smě-
ru pomoc čekat nelze, ti ustupují tlaku neustálého zrychlování dopravy, a tak pod zástěr-
kou bezpečnosti na cestách vykácené aleje zpět nevysazují. Obcím tedy nezbývá než
se pustit do vysazování na místech, kde to lze, a je třeba připomenout, že to také tak
často dělají a jdou příkladem kolikrát i nám městysům.

Při rozhodování padla volba na nejužitečnější dřevinu světa trnku, někdy sadaři a bota-
niky nesprávně zvanou švestka nebo slivoň a tak. Lokalita byla snadno k nalezení. Jed-
nalo se o zaniklé aleje podél polních cest od Lesní ulice a Chmelína k lesu. Tyto tratě
bylo potřeba řádně připravit k nové výsadbě, protože se nacházely v dosti neutěšeném
stavu. V průběhu celého roku 2011 došlo k vykácení a vytrhání kořenů planých křovin,
k zemním pracím s pomocí těžké techniky a k úpravám pomocí zemědělských strojů,
konečně pak k vykopání děr a zatlučení opěrných kůlů. Tímto skončily práce přípravné
a přišla chvíle, kdy nám přišli na pomoc občané Dřevohostic.

V sobotu 5. listopadu od rána kouřily na Kravincu komíny obecních kotlů plných
čaje a guláše. Bylo celkem slušné počasí a již dlouho panující sucho. K sázení bylo
připraveno 170 mladých stromků, které se brzy dočkaly svého snad trvalého bydliš-
tě. Lidé přicházeli postupně, ale stále, a tak se nakonec sešlo okolo 160 sázejících,
což je jednou tolik rukou, a práce, kterou by rychlá rota měla určitě na dva dny, pro-
běhla během dvou hodin. Zbylo jen stromky patřičně zalít a natřít proti okusu a dou-
fat v mírnou zimu a poctivost našich spoluobčanů. Tímto ovšem jistě naše sadařská
práce nekončí a čeká nás pravidelná údržba celého toho zeleného společenství.
Občanům městyse pak stromky jistě poděkují bohatou úrodou.

A když jsme u toho děkování, tak nesmím opomenout všechny ty pracovité lidi,
kteří přišli pomoci, kteří obětovali kus sobotního dne, aby dali najevo, že dělat něco
nezištně je správné. Děkujeme klientům Domova Adam a žákům výchovného ústa-
vu, ti také přišli přivítat stromečky v Dřevohosticích. Děkujeme vedení a zaměstnan-
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cům našeho zemědělského družstva, kteří odvedli  pomocí své techniky právě tu nej-
těžší práci. Dík patří panu Václavu Zámorskému, starostovi obce Nahošovice, za
pomoc strojem a radami. Poděkování patří i panu Zdeňkovi Grňovi, který stromečky
ze Slovenska dopravil k nám do Dřevohostic. A děkujeme klukům z Rychlé roty, pro-
tože ač za mzdu, práce to byla často velmi trnitá. Věřím, a víra je kolikrát dobrá věc,
že budeme mít prostředky a podporu občanů Dřevohostic v dalším navracení ovoc-
ných alejí a sadů na původní místa.

vá‰ kastelán Jifií Kasperlik
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Fčelka u samovaru
Pánský pěvecký soubor Fčelka tvořený dvanácti nadšenými zpěváky a muzikanty

patří už neodmyslitelně ke koloritu Dřevohostic. Jeho vystoupení nesmí chybět na nej-
různějších kulturních akcích. Pánové v bílých košilích s proužkovaným motýlkem kam
přijdou, tam nejen zdobí, ale přináší hlavně dobrou náladu. A to jejich posluchači ocení.
Přesvědčit jsme se o tom mohli v pátek 11. listopadu, kdy příznivci „fčelkařů“ zaplnili do
posledního místečka nově zrekonstruovaný sál dřevohostického zámku. A cože je sem
přilákalo? Krásné melodie, sentiment, nebo jen zvědavost, jak naši hudební nadšenci
zvládnou svůj první sólový tematický večer věnovaný ruské písni a kultuře vůbec? Mys-
lím, že kdo přišel, nelitoval. Vyslechli jsme široký záběr od táhlých tónů, které nás při-
vedly do širých stepí, kde vítr zpívá a šumí kavyl, přes melancholické písně, v nichž milý
hledá svoji Suliku, housle se rozezpívají a opěvují modrý sarafán, po dnes už zlidovělou
Kalinku. Mohla bych vyjmenovávat další a další písně, které zazněly nejen z úst účinku-
jících. Strhnout se dalo i publikum. Někteří si nejprve nesměle pobrukovali nádhernou
melodii podmoskevských večerů, a když zazněly tóny Kaťuši, zpíval si a tleskal už celý
sál. Nápěv Ej uchněm byl znamením, že je tu přestávka a s ní další ruská specialita –
boršč. Jen se zaprášilo, talíře byly vymeteny a po tomto gurmánském zážitku mnozí
ochutnali i pravou vodku, která k Rusku také neodmyslitelně patří, stejně jako čaj při-
pravovaný tradičně v samovaru. O tom
nám poutavě vyprávěla průvodkyně veče-
rem, protentokrát matrjóška Nataša. Zaví-
talo i rádio Jerevan a na závěr snad nej-
větší ovace sklidila děvčata ze „souboru
písní a tanců“ doprovázená dvěma boha-
týry. Kozáček nám sice neukázali, ale
svým možná neplánovaným vystoupením
stvrdili slova poslední písně – kakaja natu-
ra, takaja kultura a spolu se Fčelkou před-
vedli, že se Dřevohostičáci umí výborně
bavit.

za spokojené úãastníky
Jana Zajícová
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Korálky mého dětství
Uvedení knížky dřevohostické

rodačky Aleny Roubalíkové Dúhové
„Korálky mého dětství“ se uskutečni-
lo v neděli 13. listopadu 2011 v odpo-
ledních hodinách v prostoru zasedací
místnosti zdejšího zámku. Prezentaci
zastřešil městys Dřevohostice a mode-
roval ji místostarosta Petr Dostál.
Ukázky z publikace četla Marie Rou-
balíková, o hudební podbarvení se
postarali žáci z uměleckého kroužku
Základní školy v Dřevohosticích
a skvělá saxofonistka sl. Kudýnová.
Jako host se představil režisér
a vedoucí „Divadla na kolene“ z Časté
(obec pod hradem Červený Kameň na
Slovensku), Peter Minárik, který
pozdravil místní divadelníky a vyslovil
přání ke spolupráci při účasti na diva-
delních festivalech, které už několik let

jejich soubor pravidelně organizuje. Návštěvníci sledovali celou akci s neskrývaným
zájmem i dojetím a dotvářeli tak pohodovou atmosféru. Každý, kdo přišel, dostal malý
dárek – knížku na památku, kterou si v rámci autogramiády mohl dát podepsat.

Autorka knížky Alena Roubalíková Dúhová se narodila 15. března 1956 v Dřevo-
hosticích. Po absolvování základní školy v místě svého rodiště a Gymnázia v Přero-
vě odešla v osmnácti letech studovat na Slovensko, kde v současnosti žije nedale-
ko okresního města Trnava v malé vesničce s poetickým názvem Ružindol. Dětství
prožila u své babinky Anežky a dědy Ignáce Roubalíkových v části Dřevohostic, kte-
ré se stále říká Chaloupky. Právě vzpomínky na toto období byly pro ni inspirací
k napsání „Korálků“.

„Od svého odchodu na Slovensko jsem byla v Dřevohosticích několikrát a i to jen
na chvíli. Tentokrát jsem ale dostala možnost prezentovat svoji tvorbu a ještě k tomu
v místech, o kterých píšu. Kde jinde pokřtít knížku o dětství, když ne tam, kde se její
příběhy zrodily? Za tuto krásnou příležitost jsem vděčná především místostarostovi
Petrovi Dostálovi a svojí sestřenici Marušce Roubalíkové. Oni byli hnacími motory
této myšlenky, a jakmile byl dohodnutý termín prezentace, začala jsem se těšit. Záro-
veň jsem se i trochu bála. Prý do stejné řeky dvakrát nevstoupíš a já jsem měla vystou-
pit na veřejnosti nejen před mými příbuznými, spolužáky a bývalými známými, ale
snad i před lidmi, které neznám. Samozřejmě, jestli přijdou… Přišli. A v hojném počtu!
Skutečnost předčila mé očekávání a rychle zahnala strach, jen co jsem vstoupila do
zámku. Tak přátelské a srdečné přivítání jsem skutečně nečekala! Měla jsem v oku
slzičku a u srdce mě hřálo! Tak tohle jsou mí rodáci! Pomocnou ruku podal každý,
kdo mohl. Vyzdobili zasedací místnost, nachystali občerstvení, mikrofony… Přiznám

Alena Roubalíková Dúhová (vlevo) a Marie
Pe‰áková
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se, že v úvodě jsem měla trému a hlas se mi trochu třásl, ale zájem publika vytvořil
tak příjemnou atmosféru, že za chvíli jsem se cítila zase jako doma, mezi svými. Dře-
vohostice se za těch třicet sedm let hodně změnily. Podle mě se vybarvily do krásy.
Moje dětství i dětství mých vrstevníků bylo trochu jiné než to, co prožívá dnešní mlá-
dež. Samozřejmě, nebyla to ideální doba, spíše naopak, ale myslím si, že člověk by
si měl uchovávat ve svém srdci jen pěkné vzpomínky. Měla jsem štěstí, že v mém
okolí byla spoustu dobrých lidí, kteří mě měli rádi a pomáhali mi. Právě na lásce, kte-
ré se mi dostalo, když jsem byla malá, jsem mohla začít tvořit pěkné věci a nejen lite-
rární. Říká se, že pro zlé zážitky a zkušenosti bychom neměli zanevřít na celý svět.
Zkrátka odpustit a pokusit se z nich poučit. Obyčejně to jde těžko, ale tak to platilo,
když jsem „byla malá“ a platí to i teď, když už „jsem velká“.

Od mého původního povolání letušky jsem natrvalo přistála na zemi po narození
syna a moje myšlenky létají už jen v nebi paní Múzy. Literární aktivity jsou mým koníč-
kem při normálním úřednickém zaměstnání. V roce 2000 jsem se stala spoluzakla-
datelkou Literárního klubu Trnava, kterého setkání organizuji dodnes. Do své sbírky
poezie Ruža v dlaniach (2004) jsem zařadila básnické prvotiny, které se ukládaly na
„papírky do šuplíčku“ prakticky od mých studentských let. Některé byly otištěny
v časopisech, jiné jsou dodnes na internetu v mém blogu.

Úspěšná prezentace „Korálků“ mě velmi povzbudila. S přibývajícími léty jsem
dospěla k názoru, že je třeba vyhodnotit, co jsem už stihla a co bych ještě chtěla
dosáhnout. Shrnula jsem proto svoji prózu i poezii a teď pracuji na nové knížce, ale
v slovenském jazyce. Možná se opět koncem roku uvidíme při další návštěvě v mém
rodišti a budeme pokračovat v tom pro mě krásném povídání s vámi všemi tak, jak
jsme začali v listopadu 2011. Už teď se těším, protože „…život mě naučil, že lásky
bylo a je třeba vždy, všude a pokud možno stále víc a víc…“. Tak si ji rozdávejme tře-
ba v povídkách a básničkách!“

Alena Roubalíková Dúhová
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Počasí v roce 2011
Rok 2011 byl, co se týče počasí, plný extrémů a nečekaných zvratů. Střídalo

se v něm období dlouhého sucha s měsíci, které doslova propršely. Pan František
Kužel, náš dřevohostický znalec počasí, uvádí, že to byl rok vskutku mimořádný
– na jaře sucho, v červnu a v červenci mokro a od konce srpna opět mimořádné
sucho. Přesto je však z jeho pečlivých a dlouhodobě vedených záznamů zřejmé,
že přes určité extrémy – nejchladnější červenec, nejvlhčí květen a nejsušší listo-
pad – byly nakonec všechny hodnoty téměř v normálu. Léta už obdivuji preciznost
a spolehlivost jeho meteorologických měření u nás v Dřevohosticích a moc děku-
ji za všechny údaje a zajímavosti o počasí, které vždy na prahu nového roku od
něj získávám a využívám.

První čtvrtina roku začala, alespoň v prvních lednových dnech, nadějně – krás-
ně ojíněné stromy, slabé sněžení, příjemné zimní počasí. Rychle se však téměř jar-
ně oteplilo a teprve v závěru ledna, tj. 31. 1. při teplotě -13°C a 2 cm nové sně-
hové pokrývce připomínaly naše Dřevohostice výjevy z Ladových zimních obráz-
ků. Únor byl sice nejchladnější měsíc roku, ale víc než mráz a minimum sněhu nás
i celou republiku potrápila inverze. Na přelomu února a března ještě teploty pokles-
ly na 9 až 11°C pod bod mrazu, od poloviny měsíce se začalo výrazně oteplovat.
Srážky za první tři měsíce roku však představovaly jen 70 % dlouhodobého nor-
málu.

Slunečné počasí a příjemné teploty v dubnu sice potěšily, ale občasné přeháň-
ky srážkový deficit nevyrovnaly. Květnové počasí bylo jako na houpačce – ještě 6.
května přišly ranní mrazíky, kdy u nás pomrzla většina ořešáků. Často a vydatně
pršelo, extrémně mokrým měsícem se ukázal červen, kdy napršelo 140,1 mm,
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Trocha statistiky na závěr:

Hana Sedláfiová
kronikáfika mûstyse

Přehled počasí v roce 2011:
Průměrná teplota 10,0°C 

(+0,4°C nad dlouhodobým průměrem.)

Nejvyšší teplota 33°C (26. VIII.)

Nejnižší teplota -13°C (31. I.)

Nejteplejší noc 24°C (26. VIII.)

Nejteplejší měsíc 20,2°C (VIII.)

Nejchladnější měsíc -0,8°C (II.)

Nejnižší teplota po celý den -6°C (31. I.) 

Počet mrazových dní 88

Počet ledových dní 22

Počet arktických dní 0 

Počet tropických dní 9

Počet letních dní 68

Počet tropických nocí 7

Poslední ledový den 25.II.

Poslední mrazový den 6.V.

První mrazový den 17.X.

První ledový den 15.XI.

Srážky celkem 633,0 mm (98% normálu)

Největší měsíční srážky 146,3 mm (VII.) 

Nejmenší srážky za měsíc 0,5 mm (XI.) 

Největší srážky za den 71,3 (30. VI.)

Počet dní se srážkami 130

Počet dní se sněžením 11

Počet dní se sněhovou pokrývkou 28

Největší výška sněhu 12 cm (27. I.)

Nejvíce nasněžilo za den 10 cm (25. I.)

Poslední sníh 19. III.

První sníh 22. XII.

z toho polovina 70,3 mm 30. června, právě v den, kdy si školáci domů odnášeli
vysvědčení. Hezké dny střídaly teplé noci, noční déšť, přeháňky a v závěru červ-
na průtrže přívalových srážek prudce zvedaly hladiny řek, říček i potoků.

Červenec, vytoužený čas prázdnin a dovolených, totálně zklamal. Průměrná
měsíční teplota dokonce nižší než v červnu, začátek měsíce sice teploty k 30°C,
ale pak pršelo a pršelo… Déšť nás provázel 21 červencových dnů a chladné poča-
sí s denní teplotou +16°C citelně poznamenalo i naše dechovky. Srpen jako by se
snažil vynahradit, co červenec zmeškal. Zažili jsme 6 tropických dnů s teplotami
nad 30°C, nejvíce jsme se zapotili 26. srpna při teplotě 33°C. Září pak přineslo pří-
jemně teplé babí léto, slunečné dny a jen občasné, většinou noční přeháňky.

Teplé říjnové počasí vydrželo téměř dvě dekády, ale to už nás začínal opět děsit
výrazný srážkový deficit. Podle přesných záznamů pana Kužela pršelo u nás v Dře-
vohosticích 25. října – 0,8 mm srážek a potom až přesně o měsíc později 25. listo-
padu – 0,2 mm srážek. V listopadu napršelo celkově jen 0,5 mm srážek, což je
podle zápisů nejméně srážek za celou historii měření (od roku 1961). První ranní
mrazík se sice objevil už 17. a 18. října, ale ještě v listopadu držely na většině stro-
mů listy a příroda se začínala divit, co se to děje. Prosinec byl po roce 2006 nej-
teplejším zimním měsícem, poprvé napadly 3 cm sněhu až 21. prosince. Vánoce
opět na blátě, s drobným deštěm, venku nevlídně a zamračeno. Silvestr i 1. leden
zůstaly už po několikáté bez sněhové nadílky.
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Výlet k pomníčku
V sobotu 19. listopadu jsme se vydali jako každý rok v tuto dobu do lesa k pomní-

ku letecké havárie letounu IL 28, který havaroval v dřevohostickém lese 19. 11. 1957.
Protože počasí přálo, na zpáteční cestě se účastníci vycházky zastavili u chaty

v lese a opekli si špekáčky.



Mikulášský fotbalový turnaj
V sobotu 10. prosince 2011 se v sokolovně v Dřevohosticích uskutečnil již 2. roč-

ník fotbalového turnaje pod názvem Mikulášský ŽELATINA CUP 2011 pro dětské fot-
balisty ročníku 2011 a mladší (tzv. starší přípravky). V pěkném prostředí renovované
sokolovny se 7 družstev z celé Moravy utkalo o cenné kovy – vítězem turnaje se sta-
lo družstvo FC Slovácko, na druhém místě družstvo pořádajícího FC Želatovice a na
třetím místě pak družstvo SK Prostějov – medaile jim spolu s drobnými pozornostmi
pro všechny účastníky od sponzorů turnaje předal Mikuláš s andělem a čertem…

Důležitější než výsledky utkání však bylo aktivní zapojení více než 80 dětí do celo-
denního programu a vyvrcholení jejich podzimní sezony tímto halovým turnajem.

Franti‰ek Schröpfer

Senioři se vypravili na jarmark
do Valašského Meziříčí

V klubu seniorů se domluvilo, že si uděláme zájezd do Valašského Meziříčí na
9. krajkářský a řemeslný trh. Přihlásilo se 8 zájemců. Dopravu nám zajistila paní Skříč-
ková autem dřevohostických hasičů na sobotu 26. 11. 2011.

Vyjeli jsme hned ráno v 8 hodin a byli jsme zvědaví, co na výstavě uvidíme. Mile
nás překvapilo mnoho krásných ručních výrobků. Byly to výšivky, drhané, tkané, palič-
kované a drátkované výrobky, pletené košíky, práce ze dřeva, perníčky, skleněné zvo-
nečky a jiné i s možností zakoupení dárků a také materiálů pro naše ruční práce do
klubu v Dřevohosticích.

Po prohlídce jsme se domluvili, že pojedeme ještě na další výstavu ručních prací
do Beňova.

Jsou to naši přátelé-senioři, s nimiž jezdíme také na zájezdy. Výstava v Beňově
byla menší, ale také jsme zde získali nápady pro naše ruční práce a tvoření.

Děkujeme za dopravu našim hasičům. Byli jsme velmi spokojení.
Za zúãastnûné Marie Hofiecká
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Mikuláš v mateřském centru Dřeváček
V pátek 2. 12. 2011 navštívil sv. Mikuláš mateřské centrum Dřeváček v dřevohos-

tickém zámku. Mikuláš s doprovodem dvou čertů a dvou andělů zapůsobil jak na
děti, tak i na rodiče.

Nejprve vstoupil Mikuláš, kterého děti s očekáváním, plné úžasu vyhlížely. Poté
dva čerti svým strašidelným vzhledem vylekali děti užaslé nad Mikulášem. Naštěstí
dětem úsměv a radost z příchodu Mikuláše vrátili andělé, kteří čerty následovali, a pře-
dali dětem dárky, které si pro ně Mikuláš přichystal – adventní kalendář a pexeso se
zvířátky. Mimo dárky si s sebou děti odnesly pěkný zážitek a pochvalu od Mikuláše.
Všichni doufáme, že tato návštěva měla i výchovný efekt pro zúčastněné děti, snad
budou ještě hodnější.

Tak opět za rok.
dûti a rodiãe z MC Dfieváãek
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Poslední smeč v novém
K oslavám vánočních svátků patří již mnoho let pro některé sportovce, kteří se

věnují hře zvané nohejbal, štěpánský turnaj Poslední smeč. Tento turnaj mnozí víta-
jí, protože při něm poněkud neutralizují následky vánočního „obžerství“ a alespoň tro-
chu se po jeho absolvování mohou s klidným svědomím postavit na váhu. A proč
v novém? Jistě všichni víte, že v loňském roce dostala naše škola nejen nový kabát,
ale i nové hřiště a nový povrch v tělocvičně. Takže jsme si pěkně vychutnali pružnost
podlahy i pro oči příjemnou modrou barvu podlahy. Jediným kazem na kráse bylo to,
že jsme si museli nalajnovat podávací čáry, na které zhotovitelé zapomněli.

Loňský ročník měl ještě jedno kouzlo – byl totiž jubilejní, 20. Ano, ano, už je to dva-
cet let, co parta nohejbalových nadšenců v čele se současným starostou Standou
Skýpalou, Jardou Dopitou, Richardem Valou, Jirkou Matýskem a tradičním sponzo-
rem Štefanem Habčákem uspořádala první díl tohoto velmi prospěšného seriálu. A jak
to letos dopadlo? Stejně jako před rokem pohár zvedli nad hlavu Michal Kopečný
a Jarda Dopita, doplnění Radimem Hybenem. Na druhé příčce skončil Ríša Vala,
Roman Zmeškal a Radim Kovařík. Nu a pomyslný bronz a cenu za třetí místo získal
Standa Skýpala se synem Pavlem a Štefan Habčák.

Fakt, že byl někdo první a někdo až pátý, však nikomu nevadil, mnohem důleži-
tější bylo protáhnutí kostí po svátcích a setkání přátel, které spojuje láska k tomuto
krásnému sportu.

Jaroslav Dopita

Vítûzné druÏstvo: Michal Kopeãn˘, Radim Hyben a Jaroslav Dopita
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Bez silvestrovské vycházky
by nebyl v Dřevohosticích ten pravý

Silvestr
Celý letošní rok si s námi pohrával rozmarným počasím a ne jinak je tomu i nyní

v zimě. Předposlední den roku se sice mírně ochladilo a napadla trocha sněhu, ale
na Silvestra ráno z něj zbyl jen malý poprašek a teplota nad nulou.

Ale ani jarní počasí, ani blátivé lesní cesty nás neodradily, abychom se hned čas-
ně ráno pustili na obecní chatě v lese do příprav „silvestrovského menu“. Rozdělá-
valy se ohně, topilo pod kotlem, vařilo se maso a gulášek, nachystalo se posezení
a již se čekalo na první návštěvníky.

Jak jsme brzy zjistili, počasí ani bláto nevadilo nikomu, protože první výletníci se
objevili již kolem jedenácté hodiny dopoledne a podle našich odhadů se jich až do
odpoledne vystřídalo kolem 450 až 500. Všichni si mohli pochutnat na výborném gulá-
ši, zabíjačkové polévce, vařeném masu s křenem nebo jitrnicovém prejtu. Kdo chtěl,
měl možnost opékat klobásky na dvou ohništích. Každý si přišel na své. K zahřátí
sloužil nejen čaj, ale i svařené víno.

Velice nás potěšil zájem lidí nejen z Dřevohostic, ale i z okolních obcí, kteří různý-
mi lesními cestičkami došli až k naší obecní chatě, všichni v dobré náladě, což nás
utvrdilo v tom, že se rozhodně uvidíme i za rok.

Michaela Roubalíková

Vydařený silvestrovský start
Když vám linecká kolečka lezou i z uší, když ruka automaticky sahá po vanilko-

vém rohlíčku, přestože nemáte samým přejedením už dávno na nic chuť, je čas
vyrazit do přírody. 31. prosince jsme kolem poledne stanuli na rozcestí u svatého
Jana a dospěli ke strašlivému zjištění – půjdeme-li dále po trase naučné stezky,
dojdeme nejspíš jen ke stanovišti č. 2. Tam totiž číhala na oslabené poutníky mys-
livecká chata s pohoštěním. „Vezmeme to raději v protisměru. Musíme si přece
vyrobit pořádný hlad,“ rozhodli jsme se a odhodlaně vyrazili blátivou polňačkou
kolem čerstvě vysázeného stromořadí. Jakmile cesta zahnula do lesa, zaslechli
jsme halas silvestrovských poutníků z Bezuchova, kteří se už těšili na dobrou baš-
tu. Trochu jsme zaváhali: „Aby na nás zbylo!“ „Budeme vám držet dva guláše,“ sli-
bovali Bezuchovští a spěchali podrostem přímo k chatě, zatímco my jsme odhod-
laně našlápli k pomníku letců. Z trasy nás poněkud svedlo hledání hub. Tak krásné
penízovky přece nenecháme lesu, když nám je nabízí naservírované na pařezových
talířích. Nač bych také pod stromečkem našla elegantní houbařský nožík!

Sloup vonícího kouře však lákal přímo k chatě, kde už svorně seděly na dřevěných
lavicích a špalcích nebo jen tak postávaly desítky spokojených silvestrovských turis-
tů z Dřevohostic a Bezuchova, ale i z Šišmy, z Nahošovic a z dalších spřátelených
obcí. Na ohni se hřála zabijačková polévka, omamně voněly lahůdky „z kotla“ a guláš
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– ten prostě neměl chybu. Hodovníci znalecky posuzovali kvalitu domácích slivovic
a nabízeli z vlastních zásob. A pak si nedejte!

I děti měly volné pole působnosti. Kdyby bylo bláta jen o trochu míň, pečlivé
maminky by potomky určitě napomínaly, aby se neušpinili. Včerejší déšť ale z okol-
ních cest udělal bahnitá kaliště, a tak se pobíhající děti postupně měnily od pasu
dolů v malé golemy. K jejich velké radosti maminky velkoryse mávly rukama a neře-
šily to, alespoň pro tuto chvíli.

Kdo nebyl u chaty, toho jsme potkali cestou zpět. Když jsme šlapali okrajem past-
viny zpět do Dřevohostic, vykouklo dokonce trhlinami v dramatických mracích slunce,

ozlatilo sněhem pocukrované
svahy Hostýna a připravilo tak
všem nádhernou kulisu pro
návrat z vycházky. Letošní sil-
vestrovský start se díky dřevo-
hostickým hasičům a pracov-
níkům městyse opravdu moc
povedl.

Nata‰a a Honza, 
cestovatel‰tí kamarádi
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Z naší školy
„Už zas kamsi jedete? Vždyť sotva skončily

prázdniny! Neměli byste se raději učit?“ Tyto řeči
nás nechávaly klidnými. Jen my jsme věděli, že
škola v přírodě je taky učení, ale i zábava zároveň.
My, kteří jsme jeli na Sluňákov už podruhé, jsme se
těšili a nemohli se dočkat týdne v nevšedním pro-
stření ekologického střediska obklopeného lužní-
mi lesy, řekou a mokřady Litovelského Pomoraví.
Teď, když už jsme doma, rádi vzpomínáme na výlet
na Kosíř, hry, soutěže, divadlo, lovení v potoce,
stezku odvahy a další činnosti, při kterých jsme se
více poznali a užili si spousty legrace.

páÈáci
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V podzimních měsících škola zorganizovala 2 termíny sběru papíru. Chtěli jsme
využít příznivé ceny, kterou platí sběrné suroviny a dát dětem šanci vydělat si vlast-
ním přičiněním na zajímavé výukové aktivity, exkurze, školní výlety. Nejlépe si vedli
čtvrťáci a páťáci. Nasbírali 2,5 tuny na třídu a každý žák si tak připsal na svůj třídní
účet 240 Kč. Část těchto peněz použijí už tento týden, kdy se chystají do Muzea J. A.
Komenského Přerov na zajímavý program o lovcích mamutů a koncert skupiny Tra-
vellers Český bigbít budou mít taky zadarmo. No, nestojí to za trochu práce a snahy
navíc? Příští sběr se plánuje na jaro, je to další výzva pro ty, kteří tentokrát zaspali.
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„Zítra se neučíme,
pojedeme do Přerova na
výlet!“, těšili se jeden
listopadový úterek dru-
háci a čtvrťáci. Na výlet
skutečně jeli, ale učení je
neminulo, i když někteří
možná ani nepoznali, že
o učení jde. V prostorách
vzdělávacího centra
Městské policie Přerov si
pro ně strážníci připravili
program zaměřený
na bezpečnost chodců
a cyklistů na silnicích.
Nakonec si děti vyzkoušely i střelbu na terč v laserové střelnici. To se všem moc líbi-
lo. Dopoledne uteklo jako voda a všichni jsme se o něco chytřejší v pořádku vrátili
domů.

Kdo vlastní byť jen malý kousek půdy, ví, kolik práce je spojeno s jeho obdělává-
ním. Poznali to i naši žáci při práci na školním pozemku. Loni byli této námahy ušet-
řeni, to když se školní budova oblékala do teplého kabátku, všude stálo lešení a leže-
ly hromady polystyrénu. Pozemek však za ten rok neskutečně zpustl. Zarostl travou,
plevelem, půda byla udusána při stavebních pracích. Co s tím, jak vrátit podílkům
jejich bývalou podobu? Zatímco doposud jsme využívali služeb ochotných rodičů,
s orbou a vláčením nám několik let ochotně vypomáhal pan Hanák, letos jsme vyu-
žili nabídku městyse a výchovného ústavu. Jejich zaměstnanci přivezli, rozmetali
a zaorali hnůj darovaný chovatelkou koní Veronikou Michálkovou. To bude narok úro-
da! Na zahradě ale není nikdy hotovo, tak to platí i ve škole. Sotva bylo zoráno, pře-
sazovali a zastřihovali jsme okrasné keře. S odbornou radou nám pomohl pan Čech,
těžkou práci zastal bagr bravurně ovládaný panem Hradilem, to vše za dohledu a říze-
ní pana kastelána Kasperlika. Stejná sestava se sešla i při kácení bříz u nového spor-
toviště. Stromů nám bylo sice líto, ale museli jsme uznat, že jejich stáří a zdravotní
stav by časem ohrožovaly naše děti. A tak jsme se s břízami rozloučili alespoň obráz-
ky. Podívejte se, jak se nám povedly.
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Za svatou Anežkou Českou
Hnutí Na vlastních nohou vyhlásilo výtvarnou soutěž k 800. výročí narození svaté

Anežky České. Na Pražském arcibiskupství se sešlo přes 2000 obrázků z celé republi-
ky. O to byla větší naše radost, když naše děvčata – Klára Fialová a Eva Navrátilová z 5.
tř., Jolana Logajová z 6. tř., Venda Mizerová ze 7. tř., Jitka Křížová, Tereza Bortníková
a Diana Slatinková z 8. tř. – získala za svou práci čestná uznání a pamětní listy, přede-
vším však pozvání do katedrály sv. Víta, Václava a Vojtěcha. Pozvání dostal i starosta,
pan Stanislav Skýpala, který nás do Prahy doprovázel.

Svatá Anežka pomáhala chudým a potřebným, je proto velkým vzorem pro stonož-
kové děti, které pomáhají nemocným a dětem v zemích zničených válkou. Mši sv. ke cti
sv. Anežky České s poděkováním stonožkovým přátelům a příslušníkům AČR za pomoc
dětem ve válečných zónách celebroval Mons. Dominik Duka, dnes už kardinál.

Prožívat mši v katedrále sv. Víta, Vojtěcha a Václava je úžasné, poslouchat zpěvy
pěveckého sboru Canti di Praga, které se mnohohlasně nesou gotickou klenbou, to je
nádhera. Vyslechnout slova váženého arcibiskupa Dominika Duky a dokonce mu stisk-
nout ruku, to je nezapomenutelné. Setkání s paní Bělou je přátelské a milé, s Markem
Ebenem hřejivé. Pohladit Pepu Vágnera je zasloužené a radostné. Celá akce: 1+

J. Logajová:

V chrámu sv. Víta byla velká zima,
ale zato tam moc hezky zpívali.
Byl to moc hezký výlet, až na to
ranní vstávání.

V. Mizerová:

Ve vlaku jsme si povídali a všich-
ni se smáli i s panem starostou.
Paní učitelka nám cestou domů
četla knížku (A. Dúhová: Korálky
mého dětství). Bylo to super.

E. Navrátilová:

2. prosince 2011 jsme jeli na
výlet do Prahy. Bylo to za odmě-
nu, že jsme kreslili sv. Anežku,
dostali jsme čestná uznání
a pamětní listy.

Eva Luljaková

Autorka obrázku
Jolana Logajová
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Holubáři oslavili kulaté výročí
Chovatelé poštovních holubů v Dřevohosticích oslavili v květnu 2010 krásné jubi-

leum – 50. výročí založení své organizace. Na počátku činnosti tehdejší zakládající
členové spolku dojížděli ke košování holubů (nasazování holubů na závod, kdy pro
holuby přijíždí speciálně upravený kamion z Olomouce) do Přerova. Zde se dřevo-
hostičtí velmi aktivně podíleli na výstavbě klubovny, kterou budovali nedaleko pře-
rovského hřbitova.

Vzhledem k tomu, že někteří členové neměli dopravní prostředky na dojíždění do
Přerova, usnesli se na členské schůzi, že postaví vlastní klubovnu a zasazovací stře-
disko v Dřevohosticích – Turovicích. Při výstavbě stavebního dvora v Turovicích a při
výstavbě své klubovny odpracovali v tehdejší akci „Z“ členové holubářského spolku
více než 1.500 hodin. Vybudovali si tak vlastní středisko k zasazování poštovních
holubů na závody a vyhodnocování konstatovacích hodin po závodech. Členové dře-
vohostické organizace chovatelů poštovních holubů se po celou dobu existence spol-
ku vždy řadili k nejlepším organizacím celého Oblastního výcvikového střediska Olo-
mouc, které sdružuje celkem 16 organizací.

Chovatelství poštovních holubů je velmi náročný koníček, který vyžaduje nejen
mnoho vědomostí a zkušeností, ale i mnoho času i finančních prostředků. Jedinou

sedící zleva: Rolinc Pavel, Talla Stanislav (v˘cvikáfi), Krutil Michal (pfiedseda)
stojící zleva: Talla Franti‰ek, Zemánek Josef (ekonom), Tichák Josef, Vozák Miroslav, Kru-
til Karel, Janek Miroslav, Zme‰kal Josef, Fuksa Antonín, Kudláãek Josef (místopfiedseda)
(chybí ãlenové Navrátil Inocenc, Tomãík Franti‰ek, Tomanãík Vladimír, Daìa Miroslav,
DoleÏal Josef, Îák Emil, Kuãera Ladislav,  Lang Richard a Sehnal Jifií)
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odměnou chovatelům je pak radost z toho, že si jejich poštovní holubi i daleko od
svého holubníku uvědomují, kde je jejich domov a po mnoha stovkách, někdy i po
několika  tisících kilometrů s obrovským úsilím najdou cestu k domovu.

K dnešnímu dni v Základní organizaci Chovatelů poštovních holubů Dřevohostice
pracuje 20 členů, kteří absolvují v rámci oblasti Olomouc 18 závodů v naší republice
a celkem sedm závodů mezinárodních v Německu a v Belgii. Na každý závod zasa-
zují kolem 350 poštovních holubů. Za celý rok pak zasadí 5650 těchto ušlechtilých
opeřenců, z nichž se 1350 umístí – mají 23 % vítězů ve 20 %.

Dobrou práci dřevohostického spolku Chovatelů poštovních holubů znají a obdi-
vují chovatelé v celé naší republice, ale i v Německu a Belgii, velmi si jí váží a vyso-
ce ji hodnotí. Proto je na místě poděkovat všem našim chovatelům za vzornou repre-
zentaci našeho spolku, ale i městečka Dřevohostice.

Stanislav Talla
v˘cvikáfi po dobu 50 let

Starosta chválí
• členky Klubu seniorů Dřevohosticka, jmenovitě paní Janu Skříčkovou, Zdeňku Nuco-

vou a Marii Foukalovou za ušití polštářků pro nové občánky Dřevohostic
• letošní „Tři krále“ Pavlínu Albertovou, Adélu Janákovou, Ivanu Školoudovou, Jiří-

ho Dočkala, Samuela Kojeckého, Víta Michálka, Andreje Buršíka, Františka Mal-
hockého, Petra Hanzlíka a jejich doprovod paní Marii Pechovou, Ludmilu Večeřo-
vou a Alenu Cedidlovou

• pana Františka Michálka za vypůjčení a ozdobení bryčky pro Mikuláše
• paní Ing. Alenu Lapáčkovou a paní Janu Skříčkovou za výzdobu zámku na Vánoč-

ní výstavu
• pana Roberta Tučka a pana Radmila Tomčíka, kteří se výrazně podíleli na přípravě

a organizaci Dušičkového pochodu napoleonských vojáků a doprovodných akcí
• pana Jiřího Zbírala, který nám jako každý rok, i tentokrát přivezl Betlémské světlo
• naše hasiče za vynikající občerstvení pro účastníky silvestrovské vycházky do dřevo-

hostického lesa
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Změny na úseku občanských průkazů k 1. 1. 2012
Úprava zákona č. 328/1999 Sb. o občanských průkazech, ve znění pozdějších

předpisů, která nabývá účinnosti k 1. 1. 2012 přináší významné změny na úseku vydá-
vání občanských průkazů. Tyto změny se dotknou jak činnosti matričních úřadů, tak
samotných občanů.

Schválené změny tak ke dni 1. 1. 2012 přinesly tyto novinky:
• matriční úřady již nebudou nabírat žádosti o vydání občanských průkazů ani nebu-

dou předávat vyhotovené občanské průkazy občanům
• matriky budou i nadále přijímat oznámení o ztrátě, odcizení, zničení či poškození

občanského průkazu. Budou přijímat nalezené občanské průkazy. Na matrice budou
na požádání vydávat potvrzení při změně rodinného stavu, změně jména nebo pří-
jmení.

• od 1. 1. 2012 se vydávají nové typy občanských průkazů se strojově čitelnými údaji
• občané budou moci požádat o vydání občanského průkazu u kteréhokoliv úřadu

obce s rozšířenou působností na území celé ČR. Stejně tak převzít vyhotovený
občanský průkaz budou moci občané u kteréhokoliv úřadu obce s rozšířenou
působností, který si uvedou ve své žádosti.

• na žádost občana bude možné vydat občanský průkaz se strojově čitelnými údaji
a s elektronickým čipem (správní poplatek 500 Kč)

• nově je možné na žádost zákonného zástupce vydat občanský průkaz i občanovi
mladšímu 15 let (správní poplatek 50 Kč)

• žádost o vydání občanského průkazu bude vyplněna a vytištěna přímo na úřadě
obce s rozšířenou působností a současně bude pořízena digitalizovaná podoba
občana (fotografie se již nepředkládají).

Dosavadní občanské průkazy zůstávají v platnosti po dobu v nich uvedenou.
Ludmila Zehnálková, matrikáfika

Úřad městyse informuje...
Kvůli komplikovanějším zákonům a vládním nařízením přibývá také práce v admi-

nistrativě úřadu. Některé činnosti je proto nutno přeorganizovat, ale ať tak či onak,
stále to znamená větší zátěž našich zaměstnanců. Funguje Czech point i datové
schránky, rozbíhá se spisová služba a další elektronizace státní správy na sebe jistě
nenechá dlouho čekat. Proto, abychom vyhověli vašim představám jak má být úřad
otevřený a vstřícný, zavedli jsme pro vás loni prakticky všechny pracovní dny jako
úřední dny s možností vyřídit si na obci své záležitosti. Abychom však splnili i před-
stavy státu o postupné elektronizaci státní správy, jsme nuceni vždy v pátek, posled-
ní den v týdnu, úřad uzavřít. V tento den vám bude v případě nutnosti k dispozici pou-
ze starosta nebo místostarosta městyse.
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Sazba poplatku pro poplatníka, t.j. pro fyzickou osobu s trvalým pobytem
v obci (případně vlastnící v obci rekreační objekt) činí 400 Kč/osoba/rok 2012.

Poplatek je splatný jednorázově nejpozději do 30. 4. 2012 na pokladně Úřa-
du městyse Dřevohostice nebo na účet číslo 187721747/0300, spec. symbol:
1337, var. symbol: číslo popisné domu.

Do každé domácnosti bude doručen formulář poplatkového hlášení s žádostí
o jeho vyplnění a vrácení Úřadu městyse Dřevohostice. V případě, že nebude kapa-
cita vašich vlastních sběrných nádob dostatečná, i nadále platí možnost na úřadě
městyse zakoupit zelený plastový pytel pro uložení přebytečného TKO. Pouze tyto
pytle budou odebírány svozovou firmou. Po zaplacení poplatku za TKO obdržíte
i tento pytel (pro 1 domácnost) zdarma.

9. 1. 2012 9. 7. 2012
13. 2. 2012 13. 8. 2012
12. 3. 2012 10. 9. 2012

10. 4. 2012 - úterý ! 8. 10. 2012
14. 5. 2012 12. 11. 2012
11. 6. 2012 10. 12. 2012

TERMÍNY SVOZU PLASTOVÝCH ODPADŮ
V ROCE 2012

vždy druhé pondělí v měsíci

TERMÍNY SVOZU
KOMUNÁLNÍHO ODPADU V ROCE 2012

každou druhou středu

2. 5. 2012
5. 9. 2012

11. 1. 2012
16. 5. 2012
19. 9. 2012
25. 1. 2012
30. 5. 2012
3. 10. 2012
8. 2. 2012

13. 6. 2012
17. 10. 2012
22. 2. 2012
27. 6. 2012

31. 10. 2012
7. 3. 2012

11. 7. 2012
14. 11. 2012
21. 3. 2012

25. 7. 2012
28. 11. 2012

4. 4. 2012
8. 8. 2012

12. 12. 2012
18. 4. 2012
22. 8. 2012

26. 12. 2012
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Pytle ve stanovených termínech vždy ráno nachystejte před vaše domy, v dopo-
ledních hodinách budou svezeny na obecní prostranství a téhož dne odpoledne odve-
zeny firmou BIOPAS. Používejte pevné pytle. Pokud budou plasty uloženy v ten-
kých pytlích, které se trhají, nebudou vám odebrány!

Třiďte odpad, plasty nespalujte, chráníte zdraví Vaše i Vaší rodiny 
i všech spoluobčanů.

CO DO PYTLŮ NA TŘÍDĚNÉ PLASTOVÉ ODPADY PATŘÍ:

ANO
sešlápnuté PET lahve, plastové
nádoby a kelímky, sáčky a fólie, pla-
stové obaly od potravin, plastové
tašky, prázdné plastové obaly od
šamponů, kosmetiky, čistících pro-
středků, drobné výrobky 
z plastů a polystyrenu

NE
bakelit, guma, linoleum, pneumatiky,
novodurové trubky, plastové obaly
od chemikálií, motorových olejů,
maziv, postřiků, jedů, barev apod.,
obaly označené trojúhelníkem a čís-
licí 3 nebo písmeny PVC (nerecyklo-
vatelný polyvinylchlorid – PVC)

Ceny vodného a stočného pro rok 2012
Vodovody a kanalizace Přerov, a. s. oznamuje odběratelům,

že s platností od 1. 1. 2012 dochází ke změně cen vodného a stočného takto:

cena v Kč/m3 bez DPH včetně DPH 14 %
vodné 34,21 39,00

stočné 24,56 28,00

celkem 58,77 67,00

- cena vodného je za 1 m3, t.j. za 1000 l odebrané pitné vody
- cena stočného je za 1 m3, t.j. za 1000 l odvedené odpadní vody veřejnou kanali-

zací a její vyčištění

Kolik návštěvníků mají naše www.drevohostice.cz
Rok Počet návštěvníků
2007 10450

2008 24086

2009 28181

2010 27923

2011 41312
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Statistika počtu obyvatel Dřevohostic
za rok 2011

• K 31. 12. 2011 bylo v Dřevohosticích k trvalému pobytu hlášeno 1524 obyvatel
(mužů 780, žen 744) a 29 cizinců.

• Průměrný věk obyvatel je 41,17 roků, dětí do 15 let je v obci 190, 6 občanů má 90
a více let. Nejstarší občankou je paní Marie Cagášková, v říjnu jí bude 99 let, nej-
starším mužem je pan Antonín Logaj, který v srpnu oslaví 90-tiny.

• V průběhu roku 2011 se do obce přihlásilo 14 občanů a 26 občanů se odhlásilo.
V rámci obce se přestěhovalo 31 lidí.

• V roce 2011 se narodilo 12 dětí (8 chlapečků a 4 děvčátka), 18 občanů zemřelo
(13 mužů a 5 žen).

• Sňatek uzavřelo 11 občanů a 14 občanů se rozvedlo.
• Z celkového počtu obyvatel je 663 svobodných, 652 ženatých nebo vdaných,

103 rozvedených a 106 ovdovělých. 
• Nejvíce můžů se jmenuje Petr (51), Josef (47), Jiří, Jaroslav, Pavel (40), ženy se nej-

častěji jmenují Marie (66), Jana (35), Ludmila a Eva (22).
• Nejpočetnějším příjmením v naší obci je Kopečný/Kopečná a Kužel/Kuželová (po 20).

PRODEJNA OBUV-ODùVY
DÛm sluÏeb, Dfievohostice

NABÍZÍ ROZ·Í¤ENÉ SLUÎBY OBâANÒM:

• Opravy obuvi - obuv sbíráme kaÏd˘ t˘den do stfiedy,
oprava je provedena do t˘dne

• Drobné opravy odûvÛ - bude provedeno do t˘dne
(v˘mûna zipu, ‰ití, zkrácení kalhot)

Otevfieno dennû 8–16 hodin
Tel. 776 196 422, 775 591028 – Eva Dostálová
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Recyklace – cesta k úsporám i ochraně životního prostředí
Za pět let fungování zpětného odběru a recyklace elektroodpadu obyvatelé České

republiky prokázali, že mají zájem o své životní prostředí, chápou význam třídění elekt-
roodpadu a také k němu dnes už většina z nich přistupuje odpovědně.

Z nových členských zemí Evropské unie je to právě Česká republika, kde se elekt-
roodpad recykluje nejvíce. Jeho množství doposud meziročně rostlo o 30–40 %. V loň-
ském roce už každý zrecykloval 5,6 kilogramu elektrošrotu. ELEKTROWIN – zajišťuje
zpětný odběr a zpracování poloviny veškerého elektroodpadu – celkem se nám za 5 let
existence podařilo ekologicky zpracovat již více než 100 000 tun vyřazených chladni-
ček, sporáků, mixérů, mikrovlnek či vrtaček. Například vysloužilých chladniček dodal
k ekologickému zpracování na 1,7 milionu.

Obce mohou ušetřit nemalé finance
V minulosti se o zpracování elektroodpadu staraly obce samy, od roku 2005 se moh-

ly začít těchto starostí zbavovat a přenášet je na bedra vznikajících kolektivních systé-
mů. Mezi nimi ELEKTROWINu připadla úloha zajišťovat zpětný odběr a recyklaci vel-
kých a malých domácích spotřebičů a elektrického nářadí. Kromě toho, že obce zbavil
starostí, současně jim začal šetřit finance, které dříve musely vynakládat. Samosprávy,
které s kolektivním systémem  ELEKTROWIN spolupracují, tak během pěti let ušetřily
téměř 750 milionů korun. Dalších téměř 60 milionů od něj získaly na podporu zpětného
odběru, aby jej svým občanům co nejvíce usnadňovaly a zároveň je ke správnému naklá-
dání s elektroodpadem motivovaly. ELEKTROWIN tak obcím přispěl a nadále přispívá
například na zlepšení dopravní obslužnosti zpevněním plochy sběrných dvorů, na poří-
zení mechanického či elektronického zabezpečení sběrného místa či pořízení prostředků
na sběr malých nebo uskladnění velkých spotřebičů. Jen v roce 2010 ELEKTROWIN
tímto způsobem rozdělil téměř 2 miliony korun na podporu 70 projektů.

Významná je také úspora surovin a elektrické energie
Recyklaci elektroodpadu si většina lidí zcela správně spojuje s ochranou životního

prostředí. Z vysloužilých elektrozařízení se dá vytěžit velké množství užitečných mate-
riálů, které se znovu upotřebí ve výrobě a které by bylo jinak nutné získat těžbou. Napří-
klad z obyčejné pračky se dá opětovně využít 23 kilogramů železa, přes 20 kilogramů
betonu a téměř 10 kilogramů plastu. Například recyklací běžné chladničky se dá ušet-
řit až 20 kg železa a 16 kg plastů. Kromě toho se ušetří na 216 kWh elektřiny a více než
20 litrů ropy, čímž se do ovzduší dostane o 57 kg méně emisí oxidu uhličitého. V závis-
losti na konkrétním typu elektrospotřebičů lze využít 60–90 % jejich hmotnosti.

Současně se tím ušetří také velké množství energie. Podle propočtů na základě
modelu norských odborníků ELEKTROWIN sběrem 100 000 tun vysloužilých spotřebi-
čů za 5 let své činnosti ušetřil více než 609 000 MWh elektřiny, což je průměrná roční
spotřeba více než 76 000 domácností. Recyklace elektrozařízení výrazně snižuje také
produkci oxidu uhličitého, který je hlavní příčinou globálního oteplování a dalších kli-
matických změn. ELEKTROWIN  již zabránil vzniku téměř 1 200 tisíc tun CO2. Recykla-
ce se opravdu vyplatí. Chraňme tak společně naše životní prostředí.

Komerční sdělení
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SPOLEČENSKÁ RUBRIKA
V˘znamné Ïivotní jubileum

si v měsících únoru, březnu a dubnu 2012 připomenou tito naši spoluobčané:

96 let
Rozálie Bršťáková

89 let
Marie Zmeškalová

88 let
Ludmila Sklenářová

Vladimír Všetička

84 let
Zdenka Kynstlerová

Božena Fuksová

83 let
Milada Mlčáková

Oldřich Šťavík

82 let
Jarmila Spáčilová
Marie Janovská

81 let
Věra Veselá

Dobromila Hynková
Veronika Přivřelová

80 let
Jozef Sedlák

Hilda Václavíková
Jaroslav Poledňák

75 let 
Marie Lukášová

Josef Večeřa
Jaroslav Zmeškal

70 let
Josefa Garzinová
Helena Kopečná

Petr Hořecký
Anna Smiřická

Innocenc Navrátil
Františka Kopečná

60 let
Jaroslav Sedlář
Antonín Buršík

Peter Luljak
Jana Mikešová
Oldřich Kučerka
Václav Kopečný
Jaroslav Veselý

50 let
Danuše Hájková

Jiří Vašina
Jan Kojecký
Jiří Jančík

Milan Plhák
Marie Batojová

František Janečka

�

V‰em jubilantÛm blahopfiejeme a do dal‰ích let pfiejeme pevné zdraví,
osobní ‰tûstí a Ïivotní optimismus.

�
Narozené dûti

Tomáš Simon
Lukáš Zlámal

Erika Kvapilová
Jakub Kobza

VáÏení rodiãe, vítáme Va‰e dûÈátko a pfiejeme mu i Vám
mnoho zdraví a radostn˘ch chvil.

�
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Uzavfiená manÏelství
Roman Bartík a Alice Pokoracká
Petr Jakubál a Eva Bahounková

VáÏení novomanÏelé, na Va‰í spoleãné cestû Ïivotem
Vám pfiejeme hodnû ‰tûstí, lásky a porozumûní.

�
Z na‰ich fiad ode‰li

Zdeněk Križan
Jan Zabloudil

VáÏení pozÛstalí, pfiijmûte upfiímnou soustrast
nad ztrátou blízkého ãlovûka.

�
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Pekárny v Dřevohosticích
Velmi pěkný dopis mi poslala naše rodačka paní Munclingerová-Oulehlová. I když

má již 90 let, tak její informace o místních řemeslnících jsou rozsáhlé a přesné.
Z jejího dopisu nabízím malou část o pekařích: „Výborné rohlíky pekli na náměstí

u Klabusayů i Střelců, také rohlíky od Menšíků v Židovské ulici byly pochoutka.
O žních se pekly velké koláče – lopaťáky, ty připravily doma hospodyně a daly se do
pekárny upéct. Při žních nebyl čas na vaření, a tak se jedly lopaťáky. Také chleba si
často připravovaly hospodyně doma a ve slaměných ošatkách jej dovezly k pekaři,
aby je v peci upekl. Navečer pro ně většinou běhaly větší děti a odnesly je domů za
malý peníz pro pekaře“.

Tolik ukázka, děkujeme a přejeme paní Munclingerové-Oulehlové hodně zdraví do
dalších let.

Pekárna u Klabusayů byla na konci náměstí při vyústění do Bystřické ulice. Dům
je pobořen, provozovna s pecí byla ale ve dvoře, a ty stavby tam ještě jsou. Tuto
pekárnu si pamatuji i já, po skončení pečení a otevření pece voněla celá horní část
náměstí. Pekli také chleba a pečivo pro místní obchody, po uzavření v padesátých
letech se vozil chleba ze Všechovic-Přílesí. Pekárna u Střelců byla v domě č. 19, ješ-
tě dříve byla také na náměstí Kaděrova pekárna v domě č. 12. Židovská ulice se nyní
jmenuje Mlýnská a Menšíkova pekárna byla v místě nynějšího bytového domu. Ješ-
tě jedna vzpomínka – před prvním ukrojením udělala maminka na spodní straně chle-
ba nožem křížek. Tento křesťanský zvyk se udržel do dnešních dob.

I když nám dnes obchody nabízí množství různých druhů výborného chleba a peči-
va, tomu našemu z dětství se nic nevyrovná.

Mgr. Jifií Jakubál

Fotografie ➔➔

nahofie:
Klabusayova pekárna – rohov˘ dÛm vlevo, na fotografii z období konce války je vidût po
okraji silnice tzv. zásek, kter˘ slouÏil pro obranu – postavení barikády.

dole:
V pozadí uprostfied je Stfielcova pekárna, fotka byla pofiízena v roce 1918 u pfiíleÏi-
tosti vysazování Lípy svobody, která doposud roste na dfievohostickém námûstí pfied
radnicí.





Zahradní slavnost ve škole

Večer u samovaru

s Pánským pěveckým souborem

Fčelka


